
 
 

КИЇВСЬКА ОБЛАСНА РАДА VІII СКЛИКАННЯ 

постійна комісія з питань екології, природокористування, мисливства, 

водних ресурсів, ліквідації наслідків аварії на ЧАЕС та інших 

надзвичайних ситуацій 

 
                                                                                              01196, м. Київ – 196, пл. Лесі Українки, 1     

 
                 

ПРОТОКОЛ № 9 

м. Київ  

«19» липня 2024 року 

 

Голова постійної комісії: Титикало Роман Сергійович – присутній. 

 

Члени постійної комісії: 

 

Колодій Олександр Миколайович – присутній; 

Мепарішвілі Хвича Нодарович – присутній;  

Горковенко Володимир Валентинович – присутній; 

Москаленко Юліан Олександрович – присутній; 

Карлюк Віталій Іванович – присутній. 

 

Присутні: 

 

 Майборода Яна Сергіївна – в.о. начальника Державної екологічної 

інспекції Столичного округу – Головного державного інспектора з охорони 

навколишнього природного середовища середовища Столичного округу; 

 Морозов Володимир Леонідович – Т.в.о. директора Департаменту 

екології та природних ресурсів Київської обласної державної адміністрації  

 Даценко Олександр Олександрович – директор департаменту фінансів 

Київської обласної державної адміністрації; 

 Романік Роман Миколайович – завідувач сектору природно-заповідної 

справи управління оцінки впливу на довкілля та природно-заповідної справи 

департаменту екології та природних ресурсів Київської обласної державної 

адміністрації; 

 Василь Олексюк – начальник відділу управління агропромислового 

комплексу Київської обласної державної адміністрації; 

 Галина Поворознік - представник Держпродспоживслужби; 

 Представники Дівичківської сільскої ради; 

 Представники Управління ДП «Ліси України». 
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Порядок денний: 

 

1. Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про затвердження 

звіту про виконання обласного бюджету Київської області за 2023 рік». 

 
Доповідач: Даценко О.О. – директор 

департаменту фінансів Київської обласної 

державної адміністрації.  

 

 2. Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про оголошення 

ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Ковила біля села Веселе» на 

території Київської області». 
Доповідач: Морозов В.Л. – т.в.о. директора 

департаменту екології та природних ресурсів 

Київської обласної державної адміністрації. 

 

 3. Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про оголошення 

ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Дубовий ліс» на території 

Київської області». 
Доповідач: Морозов В.Л. – т.в.о. директора 

департаменту екології та природних ресурсів 

Київської обласної державної адміністрації 

 

 4. Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про оголошення 

ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Ботанічна» на території 

Київської області». 
Доповідач: Морозов В.Л. – т.в.о. директора 

департаменту екології та природних ресурсів 

Київської обласної державної адміністрації. 

 

 5. Про розгляд звіту за I півріччя 2024 року про стан виконання «Програми 

розвитку галузі рибного господарства в Київській області на 2024-2027 роки». 

 
Доповідач: представник управління 

агропромислового комплексу Київської обласної 

державної адміністрації – В. Олексюк. 

 

 6. Про розгляд звернення виконавчого комітету Ржищівської міської ради 

Київської області щодо вирішення питання стосовно незаконного здійснення, як 

на думку заявників, господарської діяльності ТОВ «Схід Біо Груп» та ФОП 

Мусієнко В.Ю. в адміністративних межах Ржищівської міської ради з 

порушенням законодавства у сфері охорони навколишнього природного 

середовища. 
Доповідач: голова ПК, представник заявника, 

представник департаменту екології та 

природних ресурсів КОДА 

 

 7. Про розгляд звернення Кожаненка Т.М. щодо можливого забруднення 
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навколишнього природнього середовища ТОВ «Рубі Роуз» та КП БСР 

«Господар» на території Морозівського старостинського округу Броварського 

району Київської області. 
Доповідач: голова ПК, представник заявника, 

представник департаменту екології та 

природних ресурсів КОДА 

  

8. Про розгляд листа Державної екологічної інспекції Столичного округу 

щодо здійснення заходів реагування, спрямованих на якнайшвидше припинення 

забруднення р. Торець неочищеними стічними водами з КНС №3, яка перебуває 

на балансі КП «Микуличі» Немішаївської селищної ради Бучанського району 

Київської області та захисту навколишнього середовища від негативного впливу 

та ліквідації їх наслідків . 
Доповідач: голова ПК, представник заявника, 

представник департаменту екології та  

природних ресурсів КОДА 

 

 9. Про розгляд листа Державної служби України з питань безпечності 

харчових продуктів та захисту споживачів щодо численних звернень жителів 

м.Васильків щодо неналежної якості питної води в місті. 

 
Доповідач: голова ПК, представник заявника, 

представник департаменту екології та 

природних ресурсів КОДА 

 

10. Про розгляд листа виконавчого комітету Ржищівської міської ради 

Обухівського району Київської області щодо вирішення питання приведення у 

відповідність до вимог чинного природоохоронного законодавства річки Сухий 

Кагарлик. 
Доповідач: голова ПК, заявники, представник 

БУВР 

 

 11.Про розгляд питання створення ландшафтного заказника місцевого 
значення «Острови Покал та Рославський» на земельній ділянці, яка відновиться 
до земель водного фонду та розташована на території Козинської селищної ради 
Обухівського району Київської області.  

Доповідач: голова ПК. 

 

 12. Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради VIII скликання 

«Про звернення депутатів Київської обласної ради до Президента України 

Володимира Зеленського Верховної Ради України, Кабінету Міністрів України, 

Міністерства захисту довкілля та природних ресурсів України, Державного 

агентства лісових ресурсів України, ДП «Ліси України» щодо належного 

функціонування лісової галузі» (вх. КОР від 19.07.2024 № 08-04/Т-1372). 

        
      Доповідач: голова ПК 
 

Різне 
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Голосували: „За” –  6 , “Проти” – 0, “Утрималися”– 0. 
За результатами голосування: порядок денний підтримано. 

 

1. Слухали: 1. Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про 

затвердження звіту про виконання обласного бюджету Київської області за 2023 

рік». 

Доповідач проінформував, що обласний бюджет Київської області на 2023 

рік, по доходах, з урахуванням внесених змін затверджений у сумі 9 277 713,018 

тис. грн., у тому із загального обсягу бюджету доходи загального фонду, з 

урахуванням внесених змін, затверджені у сумі 6 039 497,158 тис. грн, 

спеціального фонду – 3 238 215,86 тис. гривень. 

За 2023 рік доходи обласного бюджету виконані у сумі  

8 763 623,32 тис. грн (94,5 % до затверджених планових показників на рік з 

урахуванням змін), у тому числі: доходи загального фонду виконані у сумі  

6 289 210,045 тис. грн (104,1 %), спеціального фонду — 2 474 413,276 тис. грн 

(76,4 %). 

За звітний період до загального фонду обласного бюджету (без врахування 

міжбюджетних трансфертів з державного бюджету) надійшло  

4 348 725,279 тис. гривень.  

Основним дохідним джерелом, як і у минулих роках, є податок та збір на 

доходи фізичних осіб. За звітний період до обласного бюджету надійшло  

3 506 337,919 тис. грн даного податку, що становить 105,0 % до плану на рік. До 

спеціального фонду обласного бюджету за 2023 рік надійшло 

 2 474 413,276 тис. гривень. Надходження у вигляді податків, зборів, платних 

послуг та цільових фондів склали 360 629,778 тис. гривень. 

Виконання обласного бюджету за видатками за звітний період становить 

8 199 882,620 тис. грн, у тому числі: видатки загального фонду -  

4 963 121,437 тис. грн, що складає 94,6 % до річних планових показників з 

урахуванням змін, спеціального - 3 236 761,183 тис. грн, або 74,3 % до уточнених 

річних кошторисних призначень. 

З обласного бюджету до державного бюджету перерахована реверсна 

дотація у сумі - 122 091,1 тис. гривень. 

Протягом 2023 року кошти з резервного фонду обласного бюджету не 

виділялися. 

 

Після обговорення вищезазначеного питання, постійна комісія 

вирішила підтримати наступні висновки і рекомендації. 
 

1. Звіт про виконання обласного бюджету Київської області за 2023 рік» 
взяти до відома. 

 
2. Рекомендувати включити проєкт рішення Київської обласної ради «Про 

затвердження звіту про виконання обласного бюджету Київської області за 2023 
рік» в проєкт порядку денного сесії Київської обласної ради. 
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3. Рекомендувати розглянути та підтримати на пленарному засіданні сесії 

Київської обласної ради проєкт рішення Київської обласної ради «Про 
затвердження звіту про виконання обласного бюджету Київської області за 2023 
рік». 

 
Голосували: „За” –  6 , “Проти” – 0, “Утрималися”– 0. 
За результатами голосування: порядок денний підтримано. 

 
1.1 Слухали:  

В рамках розгляду питання стосовно результатів виконання обласного 
бюджету Київської області за 2023 рік. 

Голова постійної комісії запропонував звернутися до Київської обласної 

державної адміністрації та ДЕІ Столичного округу з проханням надати наявну 

інформацію для розгляду на наступному засіданні комісії для відповідно 

спільного контролю за надходженнями до обласного бюджету від потенційних 

платників екологічного податку в Київській області. 

 

Після обговорення вищезазначеного питання, постійна комісія 

вирішила підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

Постійній комісії звернутися до Київської обласної державної 

адміністрації та ДЕІ Столичного округу з проханням надати наявну інформацію 

для розгляду на наступному засіданні комісії:  

 

- перелік підприємств, які зобов’язані сплачувати екологічний податок в 

Київській області; 

- загальна сума надходжень екологічного податку до бюджету області за 

2023 рік та перше півріччя 2024 року; 

- перелік боржників по сплаті екологічного податку до бюджету області за 

2023 рік та перше півріччя 2024 року. 

 

 Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 

2. Слухали: Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про 

оголошення ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Ковила біля села 

Веселе» на території Київської області». 
 Виступив голова постійної комісії Титикало Р.С., інформував присутніх про 
те, що на засідання комісії надано для розгляду проєкт рішення Київської 
обласної ради «Про оголошення ботанічної пам’ятки природи місцевого 
значення «Ковила біля села Веселе» на території Київської області» відповідно 
до подання Київської обласної державної адміністрації від 6261/11/28.05.3/2024 
від 09.07.2024 (вх. КОР від 10.07.2024 №06.03-12/3468-01-01).   
 Прийняття рішення Київської обласної ради «Про оголошення ботанічної 
пам’ятки природи місцевого значення «Ковила біля села Веселе» зумовлене 
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необхідністю збереження у природному стані унікальних природних утворень, а 
саме: оголошення ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Ковила 
біля села Веселе» (загальною площею 0,06 га) без вилучення земель (водних та 
інших об’єктів) у власників або землекористувачів. 
 Характеристика - природні утворення, де зростає популяція ковили пірчастої 
(Stipa pennata L.), що занесена до Червоної книги України.) 

За результатами опрацювання юридичним управлінням Київської обласної 

ради було озвучено пропозицію стосовно внесення технічної правки у додаток 

до рішення у розділ місцезнаходження об’єкту, що пропонується до заповідання 

«в межах села Веселе». 

 

Після обговорення вищезазначеного питання, постійна комісія 

вирішила підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

1. Підтримати проєкт рішення Київської обласної ради «Про оголошення 

ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Ковила біля села Веселе» на 

території Київської області» відповідно до подання Київської обласної 

державної адміністрації від 6261/11/28.05.3/2024 від 09.07.2024 (вх. КОР від 

10.07.2024 №06.03-12/3468-01-01). 

  

2. Рекомендувати включити проєкт рішення Київської обласної ради «Про 

оголошення ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Ковила біля села 

Веселе» на території Київської області» в порядок денний сесії Київської 

обласної ради. 

 

3. Рекомендувати розглянути та підтримати на сесії Київської обласної 

ради проєкт рішення Київської обласної ради «Про оголошення ботанічної 

пам’ятки природи місцевого значення «Ковила біля села Веселе» на території 

Київської області». 

 

Голосували: „За” – 5 , “Проти” – 0, “Утрималися”– 1 (Карлюк). 

 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 
 

 

3. Слухали: Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про 

оголошення ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Дубовий ліс» на 

території Київської області». 
 Виступив голова постійної комісії Титикало Р.С., інформував присутніх про 
те, що на засідання комісії подано проєкт рішення Київської обласної ради «Про 
оголошення ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Дубовий ліс» 
зумовлене необхідністю збереження у природному стані унікальних природних 
утворень де зростає популяція гніздівки звичайної (Neottia nidus-avis) та любки 
дволистої (Platanthera bifolia). Оголошення ботанічної пам’ятки природи 
місцевого значення «Дубовий ліс загальною площею 2,3 га на території без 
вилучення земель (водних та інших об’єктів) у власників або землекористувачів, 
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місце розташування території чи об`єкту - квартал 72, виділ 11 Шибенського 
лісництва Державного підприємства «Клавдієвська лісова науково-дослідна 
станція», біля села Шибене, у межах Бородянської селищної територіальної 
громади Бучанського району, характеристика - природні утворення, де 
зростають популяції гніздівки звичайної (Neottia nidus-avis) та любки дволистої 
(Platanthera bifolia), що занесені до Червоної книги України.) 

 

Після обговорення вищезазначеного питання, постійна комісія 

вирішила підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

1. Підтримати проєкт рішення Київської обласної ради «Про оголошення 

ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Дубовий ліс» на території 

Київської області».  

 

2. Рекомендувати включити проєкт рішення Київської обласної ради «Про 

оголошення ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Дубовий ліс» на 

території Київської області» в порядок денний сесії Київської обласної ради. 

 

3. Рекомендувати розглянути та підтримати на сесії Київської обласної 

ради проєкт рішення Київської обласної ради «Про оголошення ботанічної 

пам’ятки природи місцевого значення «Дубовий ліс» на території Київської 

області». 

 

Голосували: „За” – 5 , “Проти” – 0, “Утрималися”– 1 (Карлюк). 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 

4. Слухали: Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про 

оголошення ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Ботанічна» на 

території Київської області». 
 Виступив голова постійної комісії Титикало Р.С., інформував присутніх про 
те, що на засідання комісії подано проєкт рішення Київської обласної ради «Про 
оголошення ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Ботанічна» 
зумовлене необхідністю збереження у природному стані унікальних природних 
утворень де зростає популяція сону розкритого (Pulsatilla patens). Ботанічна 
пам’ята природи місцевого значення «Ботанічна» загальною площею 2,1 га на 
території без вилучення земель (водних та інших об’єктів) у власників або 
землекористувачів, місце розташування території чи об`єкту - квартал 47, виділ 
1 Першотравневого лісництва державного підприємства «Клавдієвська лісова 
науково-дослідна станція», біля села Лютіж, у межах Петрівської сільської 
територіальної громади Вишгородського району, характеристика - природні 
утворення, де зростає популяція сону розкритого (Pulsatilla patens), що занесений 
до Червоної книги України.) 
 

Після обговорення вищезазначеного питання, постійна комісія 

вирішила підтримати наступні висновки і рекомендації. 
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1. Підтримати проєкт рішення Київської обласної ради «Про оголошення 

ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Ботанічна» на території 

Київської області».  

 

2. Рекомендувати включити проєкт рішення Київської обласної ради «Про 

оголошення ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Ботанічна» на 

території Київської області» в порядок денний сесії Київської обласної ради. 

 

3. Рекомендувати розглянути та підтримати на сесії Київської обласної 

ради проєкт рішення Київської обласної ради «Про оголошення ботанічної 

пам’ятки природи місцевого значення «Ботанічна» на території Київської 

області». 

 

Голосували: „За” – 5, “Проти” –0, “Утрималися”– 1 (Карлюк). 

 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 

5. Слухали: Про розгляд звіту за I півріччя 2024 року про стан виконання 

«Програми розвитку галузі рибного господарства в Київській області на 2024-

2027 роки». 

Відповідальними виконавцями Програми розвитку галузі рибного 

господарства в Київській області на 2024-2027 роки» є Київська обласна 

державна адміністрація, Управління агропромислового розвитку Київської 

обласної державної адміністрації, Управління Державного агентства з розвитку 

меліорації, рибного господарства та продовольчих програм у м. Києві та 

Київській області. Мета Програми полягає у забезпеченні сталого розвитку 

галузі рибного господарства в Київській області, впровадженні заходів із 

збільшення обсягів добування (вилову) водних біоресурсів, підвищенні 

біопродуктивності внутрішніх рибогосподарських водних об’єктів (їх частин), 

розвитку любительського рибальства, здійснення меліоративних заходів з 

покращення гідрологічного режиму водойм та штучного відтворення (вселення) 

водних біоресурсів у рибогосподарські водні об’єкти (їх частини), проведення 

інвентаризації земельних ділянок та паспортизації водойм області, нарощення 

виробництва водних біоресурсів (облаштування садкових господарств, 

будівництво переробних підприємств рибної галузі), та виробленої з них 

продукції з метою гарантування продовольчої безпеки. Запланований обсяг 

фінансування Програми на 2024 рік становить 2 062,00 тис. грн (2 000,00 тис. грн 

за рахунок коштів обласного бюджету, 62,00 тис. грн за рахунок коштів 

небюджетних джерел). За поданими звітними даними встановлено, що обласним 

бюджетом Київської області на 2024 рік кошти на виконання заходів Програми 

не передбачені. 

 

Після обговорення вищезазначеного питання, постійна комісія 

вирішила підтримати наступні висновки і рекомендації. 
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Звіт за I півріччя 2024 року про стан виконання «Програми розвитку галузі 

рибного господарства в Київській області на 2024-2027 роки» взяти до відома. 

 

Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 

6. Слухати: Про розгляд звернення виконавчого комітету Ржищівської 

міської ради Київської області щодо вирішення питання стосовно незаконного 

здійснення, як на думку заявників, господарської діяльності ТОВ «Схід Біо 

Груп» та ФОП Мусієнко В.Ю. в адміністративних межах Ржищівської міської 

ради з порушенням законодавства у сфері охорони навколишнього природного 

середовища. 

Голова постійної комісії та представник Ржищівської територіальної 

громади інформували присутніх по суті питання. Дане виробництво знаходиться 

поряд зі школою та житловим будинками, що є грубим порушенням Закону 

України «Про забезпечення санітарно-епідеміологічного благополуччя населення». 

Їдкий запах (сморід) негативно впливає на самопочуття мешканців села, які постійно 

скаржаться на погіршення здоров’я, запаморочення та навіть втрату свідомості. В 

листопаді 2019 року мешканці села Пiï, Ржищівської міської територіальної 

громади, Обухівського району Київської області звернулись з колективним 

зверненням до головного управління Держпродспоживслужби в Київській області 

щодо порушення вимог санітарного законодавства під час здійснення господарської 

діяльності підприємством, яке розташоване на території їхнього села ТОВ «Схід 

Біо Груп» та фізичною особою — підприємцем Мусієнком Володимиром 

Юрійовичем. 16 грудня 2019 року виконавчим комітетом Ржищівської міської ради 

Київської області проведено виїзну комісію до складу якої увійшли представники 

виконавчого комітету Ржищівської міської ради Київської області, староста села, 

головний спеціаліст відділу безпечності харчових продуктів та ветеринарної 

медицини управління Держпродспоживслужби.  

Під час проведеного обстеження комісією встановлено, щo земельна 

ділянка, яка використовується ФОП Мусієнко В.Ю. огороджена парканом, договір 

оренди/суборенди на земельну ділянку відсутній. Зі слів представника ФОП 

Мусієнко, приміщення перебувають в оренді, надавати наявні документа 

підприємець відмовився, на територію виробництва - членів комісії не допустив. 

 

Після обговорення вищезазначеного питання, постійна комісія 

вирішила підтримати наступні висновки і рекомендації. 
 

1. Постійній комісії направити звернення Ржищівської міської ради 

Київської області щодо вирішення питання стосовно незаконного здійснення, як 

на думку заявників, господарської діяльності ТОВ «Схід Біо Груп» та ФОП 

Мусієнко В.Ю. в адміністративних межах Ржищівської міської ради з 

порушенням законодавства у сфері охорони навколишнього природного 
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середовища до Київської обласної прокуратури; Головного управління 

Національної поліції Київської області з проханням втрутитися у ситуацію, яка 

продовжується тривалий час та вжити відповідних заходів реагування в межах 

наданих повноважень. 

 

2. Направити звернення виконавчого комітету Ржищівської міської ради 

Київської області щодо вирішення питання стосовно незаконного здійснення, як 

на думку заявників, господарської діяльності ТОВ «Схід Біо Груп» та ФОП 

Мусієнко В.Ю. в адміністративних межах Ржищівської міської ради з 

порушенням законодавства у сфері охорони навколишнього природного 

середовища до Державної екологічної інспекції Столичного округу щодо 

включення питання до плану заходів по здійсненню позапланової перевірки 

діяльності суб’єктів господарювання та інформування заявників і постійної 

комісії про результати опрацювання проблемних питань. 

 

Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 

7. Слухали: Про розгляд звернення Кожаненка Т.М. щодо можливого 

забруднення навколишнього природнього середовища ТОВ «Рубі Роуз» та КП 

БСР «Господар» на території Морозівського старостинського округу 

Броварського району Київської області. 
 Під час розгляду питання на засіданні постійної комісії було з’ясовано, що 
на території села Морозівка Баришівської територіальної громади Броварського 
району Київської області знаходиться підприємство ТОВ «Рубі Роуз» (на 
території якого розташовані дві КНС). 
 Комунальним підприємством Баришівської селищної ради «Господар», що 
діє на території Морозівського старостинського округу Броварського району 
Київської області (який не має місць зберігання та переробки нечистот) 
проводиться збір стічних вод та передається ТОВ «Рубі Роуз», які зливаються в 
КНС на території підприємства. 
 Під час перевірки Державною екологічною інспекцією Столичного округу 
полів фільтрації не виявлено. Представниками громади висловлюється 
занепокоєння щодо можливого забруднення навколишнього природнього 
середовища ТОВ «Рубі Роуз» та КП БСР «Господар». 

 

Після обговорення вищезазначеного питання, постійна комісія 

вирішила підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

1. Постійній комісії направити звернення гр. Кожаненка Т.М. щодо 

можливого забруднення навколишнього природнього середовища ТОВ «Рубі 

Роуз» та КП БСР «Господар» на території Морозівського старостинського 

округу Броварського району Київської області до Державної екологічної 

інспекції Столичного округу Київської області з проханням здійснити 

позапланову перевірку (із наданням постійній комісії копії акту перевірки). 
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2. Постійній комісії звернутися до Баришівської селищної ради з 

проханням надати інформацію яким чином та на підставі яких договорів (надати 

копію) здійснюється збір, вивіз, утилізація, фільтрація, зберігання нечистот 

Комунальним підприємством Баришівської селищної ради «Господар». Вказати 

кадастрові номери ділянок, на яких розташовані фільтраційні поля, іншу 

інформацію з даного питання. 

 

3. Поставити дане питання на контроль постійної комісії Київської 

обласної ради з питань екології, природокористування, мисливства, водних 

ресурсів, ліквідації наслідків аварії на ЧАЕС та інших надзвичайних ситуацій.  

 

За результатами опрацювання питання здійснити виїзне засідання до 

Морозівського старостинського округу Броварського району Київської області 

із залученням фахівців профільних департаментів Київської обласної державної 

адміністрації та представників відповідних служб Київської області. 

 

4. Направити дані висновки і рекомендації для опрацювання у 10-ти 

денний термін від дня їх отримання. 

 

 Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 

8. Слухали: Про розгляд листа Державної екологічної інспекції 

Столичного округу щодо здійснення заходів реагування, спрямованих на 

якнайшвидше припинення забруднення р. Торець неочищеними стічними 

водами з КНС №3, яка перебуває на балансі КП «Микуличі» Немішаївської 

селищної ради Бучанського району Київської області та захисту навколишнього 

середовища від негативного впливу та ліквідації їх наслідків . 

Під час розгляду питання було з’ясовано, що до Державної екологічної 

інспекції Столичного округу надійшло звернення громадян щодо здійснення 

скиду нечистот до річки Топірець з каналізаційно – насосної станції № 3, яка 

перебуває на балансі КП «Микуличі» Немішаївської селищної ради. 

Встановлено факт скидів та те, що КНС №3 була пошкоджена та повністю 

затоплена під час окупації, що призвело до руйнувань споруди та виходу з ладу 

технологічного обладнання. Під час періодичного відключення 

електропостачання на КНС, пропадає одна з фаз , що призводить до відключення 

насосів, як наслідок, аварійних скидів стоків.  

 

Після обговорення вищезазначеного питання, постійна комісія 

вирішила підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 

1. Постійній комісії направити звернення щодо здійснення заходів 

реагування, спрямованих на якнайшвидше припинення забруднення річки 
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Топірець неочищеними стічними водами з КНС №3, яка перебуває на балансі 

КП «Микуличі» Немішаївської селищної ради Бучанського району Київської 

області та захисту навколишнього середовища від негативного впливу та 

ліквідації їх наслідків до Немішаївської селищної ради Бучанського району 

Київської області з проханням інформувати постійну комісію щодо шляхів 

вирішення даного проблемного питання. 

 

2. Поставити дане питання на контроль постійної комісії Київської 

обласної ради з питань екології, природокористування, мисливства, водних 

ресурсів, ліквідації наслідків аварії на ЧАЕС та інших надзвичайних ситуацій.  

 

За результатами опрацювання питання та отримання письмової відповіді 

від Немішаївської селищної ради повторно розглянути дане питання із 

залученням фахівців профільних департаментів Київської обласної державної 

адміністрації, представників відповідних служб Київської області, 

Немішаївського селищного голови. 

 

3. Направити дані висновки і рекомендації для опрацювання у 10-ти 

денний термін від дня їх отримання. 

 

 Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

 

За результатами голосування: пропозицію голови постійної комісії 

підтримано. 

 

9. Слухали: Про розгляд листа Державної служби України з питань 

безпечності харчових продуктів та захисту споживачів щодо численних 

звернень жителів м. Васильків щодо неналежної якості питної води в місті. 

Голова постійної комісії інформував присутніх, шо на розгляд постійної комісії 
надійшло звернення громадян, мешканців м. Васильків щодо неналежної якості 
питної води в місті та запропонував направити лист до Васильківської міської 
ради з проханням надати роз’ясненя з приводу зазначеного проблемного 
питання. Після отримання письмової відповіді повторно розглянути дане 
питання із залученням фахівців профільних департаментів Київської обласної 
державної адміністрації, представників відповідних служб Київської області, 
Васильківської міської ради. 

 

Після обговорення вищезазначеного питання, постійна комісія 

вирішила підтримати наступні висновки і рекомендації. 
  
 1. Постійній комісії направити лист Державної служби України з питань 
безпечності харчових продуктів та захисту споживачів щодо численних 
звернень жителів м. Васильків щодо неналежної якості питної води в місті до 
Васильківської міської ради. 
 
 2. Поставити дане питання на контроль постійної комісії Київської обласної 
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ради з питань екології, природокористування, мисливства, водних ресурсів, 
ліквідації наслідків аварії на ЧАЕС та інших надзвичайних ситуацій.  
 За результатами опрацювання питання та отримання письмової відповіді 
повторно розглянути дане питання із залученням фахівців профільних 
департаментів Київської обласної державної адміністрації, представників 
відповідних служб Київської області, Васильківської міської ради. 
 
 3. Направити дані висновки і рекомендації для опрацювання у 10-ти денний 
термін від дня їх отримання. 
 

Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 

10. Слухали: Про розгляд листа виконавчого комітету Ржищівської 

міської ради Обухівського району Київської області щодо вирішення питання 

приведення у відповідність до вимог чинного природоохоронного законодавства 

річки Сухий Кагарлик. 
 Під час розгляду питання на засіданні постійної комісії було з’ясовано, що 
дійсно, земельні ділянки водного фонду, що розташовані в руслі річки Сухий 
Кагарлик перебувають у власності громадян, якими створені штучні водойми 
(ставки), штучні греблі, паркани, які перешкоджають природньому руху води та 
негативно впливають на водність річки Сухий Кагарлик. Зазначена проблемна 
ситуація на протязі тривалого часу не вирішується. Направлено безліч листів, 
приписів, було вжито інших заходів, але питання не вирішується. 
  

Після обговорення вищезазначеного питання, постійна комісія 

вирішила підтримати наступні висновки і рекомендації. 
 
 1. Постійній комісії звернутися до Київської обласної прокуратури з 
проханням представити та підтримати інтереси держави, в особі Ржищівської 
міської ради Обухівського району Київської області, а саме: подати 
позов/позиви до суду стосовно витребування земельних ділянок водного фонду 
та об’єктів водного фонду громади з приватного володіння та усунення 
перешкод, які негативно впливають на водну артерію громади – річку Сухий 
Кагарлик. 
 
 2. Постійній комісії звернутися до Головного управління Національної 
поліції в Київській області з проханням порушити кримінальні провадження по 
факту порушення природоохоронного законодавства; усунення перешкод, які 
негативно впливають на водну артерію громади – річку Сухий Кагарлик. 
 
 3. Постійній комісії направити лист виконавчого комітету Ржищівської 
міської ради Обухівського району Київської області щодо вирішення питання 
приведення у відповідність до вимог чинного природоохоронного законодавства 
річки Сухий Кагарлик (вх. КОР від 19.06.2024 № 06.03-16/3002-01-01) до 
Державного агенства водних ресурсів Київської області з проханням надати 



14 

 

інформацію щодо наявності дозволів на водокористування; на встановлення 
гідроспоруд (дамб), тощо на річці Сухий Кагарлик Ржищівської міської 
територіальної громади Обухівського району Київської області та пропозицій по 
приведенню у відповідність до визначених норм водного режиму річки Сухий 
Кагарлик. 
 
 4. Рекомендувати Кагарлицькій міській раді Обухівського району Київської 
області вжити заходів щодо знесення незаконно встановлених дамб, інших 
споруд, які перешкоджають нормальному водному режиму річки Сухий 
Кагарлик. 
 
 5. Направити звернення виконавчого комітету Ржищівської міської ради 
Обухівського району Київської області щодо вирішення питання приведення у 
відповідність до вимог чинного природоохоронного законодавства водного 
режиму річки Сухий Кагарлик (вх. КОР від 19.06.2024 № 06.03-16/3002-01-01) 
до Державної екологічної інспекції Столичного округу Київської області з 
проханням здійснити позапланову перевірку (із наданням постійній комісії копії 
акту перевірки та всіх наявних матеріалів по даній проблемній ситуації). 
 
 6. Поставити дане питання на контроль постійної комісії Київської обласної 
ради з питань екології, природокористування, мисливства, водних ресурсів, 
ліквідації наслідків аварії на ЧАЕС та інших надзвичайних ситуацій. 
 
 7. Направити дані висновки і рекомендації для опрацювання у 10-ти денний 
термін від дня їх отримання. 

 

Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 
 11. Слухали: Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради VIII 
скликання «Про звернення депутатів Київської обласної ради до Президента 
України Володимира Зеленського Верховної Ради України, Кабінету Міністрів 
України, Міністерства захисту довкілля та природних ресурсів України, 
Державного агентства лісових ресурсів України, ДП «Ліси України» щодо 
належного функціонування лісової галузі». 
 Виступив голова постійної комісії Титикало Р.С. з пропозицією розглянути 
поданий ним проєкт рішення Київської обласної ради стосовно звернення 
депутатів Київської обласної ради до Президента України Володимира 
Зеленського Верховної Ради України, Кабінету Міністрів України, Міністерства 
захисту довкілля та природних ресурсів України, Державного агентства лісових 
ресурсів України, ДП «Ліси України» щодо належного функціонування лісової 
галузі. Після створення ДП «Ліси України» (початок 2023 року) і об’єднання 
лісів Київської і Житомирської областей спостерігається систематичний збій в 
комунікації з представниками Столичного лісового офісу, який координує 
Київську і Житомирську області, що ускладнює оперативне реагування на 
ситуації, що виникають в області, що є прикордонною і межує з республікою 
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білорусь. Столичний лісовий офіс ДП «Ліси України» фактично в Житомирській 
області на даний час зосередив все управління лісовим господарством Київської 
і Житомирської областей. Вказане сприяє затягуванню процесу будівництва 
фортифікаційних споруд і постачання деревини необхідної для її будівництва. 
Аналогічна ситуація що стосується вилучення деревини необхідної для 
постачання на прифронтові території. Для забезпечення стратегічної безпеки 
області, оперативної комунікації між Обласною військовою адмінстрацією, 
Київською обласною радою і ДП «Ліси України» доцільно в Київській області 
створити окрему філію ДП «Ліси України», яка об’єднає всі філії Київської 
області. Необхідно вжити заходів на державному рівні направлених на 
переведення до м. Києва чи Київській області офісів Центрального 
міжрегіонального управління лісового та мисливського господарства та лісового 
офісу ДП «Ліси України». У випадку об’єднання існуючих філій ДП «Ліси 
України» створити окрему філію в Київській області до якої приєднати існуючі 
філії, які на даний час функціонують на території Київської області. 
 

Після обговорення вищезазначеного питання, постійна комісія 

вирішила підтримати наступні висновки і рекомендації. 

1. Рекомендувати включити проєкт рішення Київської обласної ради VIII 

скликання «Про звернення депутатів Київської обласної ради до Президента 

України Володимира Зеленського Верховної Ради України, Кабінету Міністрів 

України, Міністерства захисту довкілля та природних ресурсів України, 

Державного агентства лісових ресурсів України, ДП «Ліси України» щодо 

належного функціонування лісової галузі». 

2. Рекомендувати проєкт рішення Київської обласної ради VIII скликання 

«Про звернення депутатів Київської обласної ради до Президента України 

Володимира Зеленського Верховної Ради України, Кабінету Міністрів України, 

Міністерства захисту довкілля та природних ресурсів України, Державного 

агентства лісових ресурсів України, ДП «Ліси України» щодо належного 

функціонування лісової галузі» розглянути на підтримати на пленарному 

засіданні сесії Київської обласної ради. 

 

Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 
12. Слухали: Про розгляд питання щодо створення ландшафтного заказника 
місцевого значення «Острови Покал та Рославський» на земельній ділянці, яка 
відноситься до земель водного фонду та розташована на території Козинської 
селищної ради Обухівського району Київської області.  
 Виступив голова постійної комісії Титикало Р.С. з пропозицією прискорити 
роботу щодо створення ландшафтного заказника місцевого значення «Острови 
Покал та Рославський» на земельній ділянці, яка відновиться до земель водного 
фонду та розташована на території Козинської селищної ради Обухівського 



16 

 

району Київської області. Створення ландшафтного заказника місцевого 
значення «Острови Покал та Рославський» зумовлене необхідністю збереження 
у природному стані унікальних природних утворень островів (нижче по течії 
Дніпра від Козина) та відтворення цінних природних комплексів, генофонду 
рослинного та тваринного світу. 

 

Після обговорення вищезазначеного питання, постійна комісія 

вирішила підтримати наступні висновки і рекомендації. 
 
 1. Підтримати пропозицію голови постійної комісії Титикала Р.С. щодо 
створення ландшафтного заказника місцевого значення «Острови Покал та 
Рославський» на земельній ділянці, яка відноситься до земель водного фонду та 
розташована на території Козинської селищної ради Обухівського району 
Київської області.  
 
 2. Рекомендувати департаменту екології та природних ресурсів Київської 
обласної державної адміністрації опрацювати належним чином питання щодо 
створення ландшафтного заказника місцевого значення «Острови Покал та 
Рославський» на земельній ділянці, яка відноситься до земель водного фонду та 
розташована на території Козинської селищної ради Обухівського району 
Київської області. Матеріали подати на розгляд постійної комісії з подальшим 
винесенням на розгляд пленарного засідання сесії Київської обласної ради.  
 Направити дані висновки і рекомендації для відповідного опрацювання та 
інформування про результати у десятиденний термін від дня їх отримання. 
 

Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 

 

 

Голова постійної комісії                                                         Роман ТИТИКАЛО 

 

 

 

Секретар постійної комісії                                             Хвича МЕПАРІШВІЛІ 
 

 

 


